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Парламенскія выбары прамінулі, як і 
не было. Абраныя прыўладныя дэпутаты 
ня могуць скрыць сваёй радасьці. Збы-
лася мара іхняга жыцьця: і пасада высо-
кая, і пашана немалая, і адказнасці амаль 
нуль. Новага спікера і ягонага намесніка 
абралі амаль адзігалосна. Праўда, адзін 
бюлетэнь аказаўся несапраўдным. 
Не прызвычаіўся, відаць, нехта яшчэ 
крыжыкі ставіць у адпаведных месцах. 
Ні табе дыскусій, ні спрэчак, ня кажучы 
ўжо  пра мужчынскія разборкі, аднадуш-
насьць нейкая нялюдзкая. Згода, пра 
якую так марыў у свой час С.С.Шушкевіч, 
дый толькі. Толькі ці тая гэта згода? Зго-
да, але ў чым? 

Наперадзе прэзідэнтскія выбары. Дэ-
путаты, як і ўвесь савецкі народ, ужо 
сёньня ніколькі не сумняюцца ў тым, 
хто будзе абраны. 

Нейкая жывёльная асуджанасць ад-
чуваецца ва ўсёй іхняй натуры. Адноль-
кавыя выразы твараў і вачэй, адноль-
кавыя словы і інтанацыі, аднолькавая 
перакананасць— як нейкі глыбінны 
статкавы інстынкт, які ўспрываецца не 
на ўзроўні розуму альбо маралі, а на 
падсьвядомым узроўні, як усведамлен-
не нейкай прыхаванай калектыўнай 
віны. Віны, якая ніколі ня будзе агучана, 
бо перакладзена на плечы таго, хто тут 
насамрэч ня толькі валадарыць, але і 
дэкляруе пра тое, што нясе і персаналь-
ную адказнасьць. Народ жа адказваць 
персанальна ня ўмее, не давалі яму 
гэтага рабіць, пачынаючы з расейскай 
акупацыі 1772 г., а мо й раней.

 Тутэйшы народ пераадрасаваў Лука-
шэнку сваю дзейснасць, замяніўшы яе 
бяздзейснасцю; пераадрасаваў сваю 

адказнасць, замяніўшы яе абыякавас-
цю; перадрасаваў яму і свой выбар, 
замяніўшы яго імітацыяй. Бо выбар, на-
самрэч, уласцівы толькі чалавеку воль-
наму. А волі яны хочаць нейкай дазава-
най: для сябе і тых, хто іх падтрымлівае; 
для ўлады, а не для апазыцыі; для сва-
ёй афіцыйнай хлусьні, а не для любых 
без выключэньня сродкаў масавай 
інфармацыі; для падпарадкаваных 
судоў, а не для сумленных адвакатаў...

Як жа несвабодна жыве сярэдне-
статыстычны жыхар Беларусі. Ні якіх 
табе вагароў уплыву на ўладу. Адзіны 
быў праз выбары, ды і той у фарс 
пераўтварылі. Да выбараў “прэзідэнта” 
два гады, а вынікі галасаваньня ўжо вя-
домыя. Ні табе перадвыбарчай інтрыгі, 
ні ставак на таталізатары. А мо час унясе 
свае карэктывы?        Рэдактар.

У лясным масіве пад Віцебскам 
знойдзены буйны склад боепрыпасаў 
часоў Другой сусветнай вайны.

Сапёры вывезлі і абясшкодзілі 
больш за 200 артылерыйскіх снарадаў, 
79 мінамётных мінаў, 21 гранату Ф-1, 
43 выбухоўнікі. Як лічуць адмыслоўцы, 
гэты арсенал быў кімсьці сабраны і 
схаваны ў лесе. Па дадзеным факце 
ўзбуджана корымінальная справа. Га-
спадара схрону шукаюць.

У Лужаснянскай школе-інтэрнат-
гімназіі для здольных і таленавітых 
дзяцей у снежні здадуць у эксплуа-
тацыю самы вялікі ў Віцебскай 
вобласці культурна- аздараўляльны 
комплекс. Такім чынам у Віцебска 
з’явіцца своеасаблівае спартовае 
прадмесце.

Комплекс складаецца са спарто-
вай залы плошчай блізу 1000 кв.м., дзе 
будзе 300 месцаў для глядачоў, пла-
вальнага басейна з пяццю дарожкамі 
па 25 метраў кожная, трэнажорнай і 
тэніснай залы, більярднай, а таксама 
10 распараналак для спартоўцаў і шэ-
рагу дадатковых памяшканняў. Ком-
плекс будзе выкарыстоўвацца ў якасці 
трэніравальнай базы па плаванні і гуль-
нёвым відам спорту—валейболу, фут-
болу, баскетболу, гандболу. Кошт пра-
екту складае 12 мільярдаў беларускіх 
рублёў.

У Лужасна будзе таксама спартовы 
гарадок пад адкрытым небам і футболь-
нае поле са штучным пакрыццём. Газон 
будзе каштаваць каля 60 тысяч эўра, 
якія выдзеліла Беларуская федэрацыя 
футболу. Лужаснянская гімназія плануе 
развіваць спартовы накірунак і займац-
ца падрыхтоўкай будучых спартоўцаў. 
У гэтым навучальным годзе ў гімназіі 
сфармаваныя два спартовыя класы па 
футболе і баскетболе.

Трупы жывёлін, якія 
памерлі ад шаленства, знойд-
зены апошнімі днямі ў аблас-
ным цэнтры. У некалькіх 
раёнах гораду абвешчаны 
двухмесячны карантын. 

Невялічкую фотавыставу «Во-
бразы Сярэднявечча» у віцебскім 
абласным краязнаўчым музеі 
прапануе клуб культурна-
гістарычнай рэканструкцыі 
«Паўночная вежа».

Тут экспанаваны фотакала-
жы на гістарычныя тэмы, якія рэ-
прэзентуюць рэканструктарскі 
рух Беларусі, фотаназіранні 
з мерапрыемстваў клуба. На 
фотакарцінах у касцюміраваных во-
бразах паўстаюць  перад намі нашы 
продкі.

Клуб, які існуе з мая 2007 
года, займаецца рэканструкцыяй 
гісторыі і культуры Вялікага кня-
ства Літоўскага XIV-XV стагоддзяў, 
выяўляе асаблівасці ваеннай, свец-
кай, музычнай і танцавальнай куль-
туры Беларусі, рэканструюе зброю, 

У самым цэнтры Віцебску  
- у навакольлі вуліцы 
Камуністычнай, дзе недалёка 
ад гарадзкога шпіталю № 1 
быў знойдзены першы труп 
хворай на шаленства лісы, з 
26 кастрычніка правяраюць 
усіх хатніх жывёл. З учораш-
няга дня гэта робіцца і ў пры-
ватным сэктары ўздоўж ракі 
Лучосы — там знайшлі другі 
труп шалёнай лісы.

Прадстаўнікі санітарных 
службаў гораду спрабуюць 
выявіць усіх, хто мог мець 
кантакт з хворымі жывёламі, і 
распавядаюць людзям пра не-
бясьпеку шаленства і першыя 

сымптомы гэтае сьмяротнае 
хваробы. Пакуль па дапамогу 
да мэдыкаў зьвярнуўся толькі 
адзін тутэйшы жыхар. Яго 
паклалі ў шпіталь, і цяпер ён 
праходзіць курс антырабічнай 
вакцынацыі. 

Паводле зьвестак 
адмыслоўцаў з абласнога цэн-
тру гігіены, эпідэміялёгіі і гра-
мадзкага здароўя, сёлета на 
Віцебшчыне зарэгістравана 
амаль на 35 адсоткаў больш 
выпадкаў шаленства жывёлін у 
параўнаньні зь мінулым годам. 
Мэдыкі чакаюць сэзоннага вы-
буху гэтае хваробы: менавіта 
ў кастрычніку і лістападзе за-

даспехі, адзенне і бытавыя рэчы 
часоў княства Літоўскага. За невялікі 
час свайго існавання клуб ужо 
ўдзельнічаў у рознастайных фэстах, 
выступаў з ваеннымі і танцавальнымі 
нумарамі, праводзіў свае мера-
прыемствы, такія як “Шляхецкі 
баль”, “Ліцвінская дуда”. За ўдзел у 
Мсціслаўскім фэсце (у жніўні 2008) 
клуб узнагароджаны дыпломам і 
лістом з падзякай.

Удзельнікі клуба жадаюць ажывіць 
гісторыю – той яе бок, пра які мы 
ведаем вельмі мала: гэта жыццё 
жыхароў шматлікіх замкаў, палацаў, 
храмаў, паркаў, сядзіб, якія былі 
знішчаны. Угледзеўшыся у маладыя 
твары на фотаздымках, глядач можа 
ясна скласці     уяўленні пра вобразы 
Сярэднявечча.
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34-гадовы дзяцюк на працягу 
некалькіх месяцаў выкарыстоўваў 
для заняткаў прастытуцыяй двух 
школьніц 1991 і 1992 годоў на-
раджэння. Дзяўчаты працавалі на 
сэкс-ніве ў саўнах і гатэлях .

Дарэчы судзімасць у 
віцебчаніна ўжо ёсць—за крад-
зёж. Цяпер суцінёру пагражае 
да 10 гадоў пазбаўлення волі. 
Пры затрыманні ў мужчыны была 
выяўлена марыхуана, так што на 
судзе яму прыйдзецца адказаць і 
за незаконны абарот наркотыкаў. 
Следства працягваецца.

звычай выяўляецца найбольш 
фактаў заражэньня. 

Аднак звычайна з хворымі 
дзікімі жывёламі сустракаюцца 
жыхары сельскай мясцовасьці: 
бывае, што шалёныя лісы ды 
яноты прыходзяць да чала-
вечага жытла з бліжэйшых 
лясоў. Выпадкі, калі хворыя 
зьвяры прыходзяць у горад, 
лічацца адносна рэдкімі, але 
больш небясьпечнымі, бо 
санітарныя службы практычна 
ня могуць адсачыць кантакты 
хворых жывёлін з гарадзкімі 
валачашчымі сабакамі ды 
катамі. Адзіным сродкам 
змаганьня супраць эпідэміі 
шаленства ў такім выпадку 
робіцца адлоў ды зьнішчэньне 
валачашчых жывёлін.

Алена Штраль.

Аб’яВА
Запрашаем неабыякавых 

грамадзян да супрацоўніцтва.  
Вашы ідэі, нататкі, думкі бу-
дуць змешчаны на старонках 
“Покліч Волі”, як ад вашага 
імя, так і пад псеўданімам. 
Найбольш актыўных чытачоў 
чакае навагодні сюрпрыз! Тэ-
лефануйце, пішыце на адрас  
газеты “Покліч волі”

Калі парушаны вашы 
правы спажыўца, то даем 
эфектыўныя парады па аба-
роне права і пошуку бясплат-
ных юрыстаў. Звяртайцеся на 
адрас газеты “Покліч волі”.

Цытата
Калі народ жадае, 
каб яго падманвалі, 
то хай ён будзе 
падмануты.

Карло Карафа, 
кардынал
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Заснавальнік і рэдактар: 
Сяржук Салодкі

Адрас рэдакцыі: г.Віцебск, 
3-я Мопраўская, д. 14,  
тэл. 26-42-02

Наклад: 290 асобнікаў. 
Выдаецца пры падтрымцы сяброў. 
Распаўсюджваецца бясплатна.

Поклiч Волi

НЕСЧАСТНЫЙ 
МАЛЬЧИК

Пацаненок в форме, которому отдают честь седые 
генералы. Это уже не смешно

рэгіянальныя “вэртыкальнікі”

Старшынём Палаты прадстаўнікоў 
чацьвёртага скліканьня  абраны 59-гадовы 
Ўладзімер Андрэйчанка. Дагэтуль ён 
ачольваў Віцебскі аблвыканкам. Ягоным 
намесьнікам стаў 53-гадовы Валеры Іваноў, 
які раней працаваў старшынём Шклоўскага 
райвыканкаму. 

Абедзьве кандыдатуры абраныя на 
безальтэрнатыўнай аснове. 

За кандыдатуру Ўладзімера 
Андрэйчанкі пры патаемным галасаваньні 
выказаліся 107 дэпутатаў. Адзін выказаўся 
супраць, а яшчэ адзін бюлетэнь прызналі 
несапраўдным. 

Новы сьпікер заявіў: галоўнае ў зака-
натворчым працэсе на бліжэйшыя чаты-
ры гады вызначыў Аляксандар Лукашэнка 
— ствараць якасныя законы. Зыходзячы з 
гэтага, спадар Андрэйчанка сфармуляваў 
перад Палатай наступную трыяду: “Нам не-
абходна так весьці заканатворчую працу, 
каб яна, па-першае, мацавала і цэмэнтавала 
беларускую дзяржаўнасьць, пераводзіла 
на мову законаў прыярытэты ўнутранай і 
зьнешняй палітыкі Беларусі; па-другое, каб 
была прагматычнай, зыходзіла з жыцьцё-
вых рэаліяў; і, па-трэцяе, увасабляла ў кан-
крэтныя заканадаўчыя рашэньні інтарэсы і 
чаканьні людзей”. 

Тое, што менавіта Ўладзімер Андрэйчан-
ка стане новым сьпікерам Палаты, на сайце 
“Белорусский партизан” прагназавалі яшчэ 
чатыры месяцы таму. Аглядальніца гэта-

га сайту Сьвятлана Калінкіна кажа: сёнь-
няшняе абраньне толькі пацьвярджае, 
што “ў нас добрыя крыніцы інфармацыі. 
Мы даведаліся пра тое, што Андрэйчан-
ка сыходзіць з губэрнатарскай пасады, 
тады, калі яшчэ нават не было вядо-
ма, ці будзе ягонае прозьвішча ў сьпісе 
кандыдатаў у дэпутаты. Наколькі мы веда-
ем, ва ўльтыматыўнай форме Андрэйчан-
ку прапанавалі новую пасаду. І, наколькі я 
ведаю, да апошняга рабіўся выбар паміж 
ім і намесьнікам кіраўніка прэзыдэнцкай 
адміністрацыі спадаром Папковым. Але 
зараз мы ўжо ведаем, на карысьць каго ён 
зроблены”. 

Кандыдатуру Валерыя Іванова на па-
саду віцэ-сьпікера прапанаваў Уладзімер 
Андрэйчанка. Вынікі патаемнага галаса-
ваньня наступныя: “за” — 105 дэпутатаў, 
“супраць” — 4.  Аналітыкі зьвярнулі ўвагу 
на тое, што ў кіраўніцтве новай Палаты 
прадстаўнікоў няма сталічных чыноўнікаў. 
Іхныя месцы занялі людзі з рэгіёнаў. 

Аляксандар Фядута, які мае досьвед 
працы ва ўладных структурах, тлумачыць 
гэта так:

“Кіраўнічая эліта, на мой погляд, 
кансалідуецца напярэдадні вельмі цяжкіх 
часоў. Зразумела, што ў эканоміцы буд-
зе адбывацца нешта, што не зусім спры-
яе палітычнай сытуацыі. Таму трэба 
абапірацца на людзей, якія ведаюць, што 
адбываецца ў рэгіёнах”.

КіРАВАць ПАЛАТАЙ БУДУць

«ПАЛАТКУ» ЗАПОМНЯТ ПО ОДИОЗНЫМ ЗАКОНАМ 

Когда Лукашенко приезжал с младшим 
сыном Николаем на всякие «Славянские 
базары» и «Дожинки», это еще можно было 
стерпеть. Даже когда он поволок сына на 
Олимпиаду в Пекине, было жалко засыпа-
ющего и капризничающего от смены часо-
вых поясов ребенка, но, в принципе, и за-
ботливого папу можно было как-то понять. 
Но, кажется, Лукашенко просто потерялся 
в реальности. Когда, прилетев на саммит 
СНГ, он вышел по трапу самолета к встре-
чающим с четырехлетним ребенком возле 
колена, рухнула вся Киргизия.  Когда вчера 
он появился на военных учениях с сыном, 
одетым в специально сшитый офицерский 
камуфляж, рухнула вся Беларусь.

Военные учения, на подготовку и орга-
низацию которых были затрачены милли-
оны долларов, превратилась в игру в сол-
датики для доморощенного крон-принца. 
Как результат: симпатичный мальчик с 
грустными глазами стараниями собствен-
ного папы становится монстриком, кото-
рого начинает ненавидеть вся Беларусь. 
Коля Лукашенко пока не понимает, чем 
сегодняшняя «причастность» к принятию 
важных решений обернутся для него в бу-
дущем. Но чем думает его папа?

Можно даже не сомневаться, что в 
окружении Лукашенко просто нет чело-
века, который мог бы сказать ему простую 
фразу: так нельзя. Даже не потому, что Коля 
внебрачный сын, и публичные политики 
стараются не афишировать такие факты 
своей биографии. Так нельзя, потому что 
на наших глазах любящий папа калечит 
психику ребенка. Четырехлетний мальчик 
должен ходить в детский сад, заниматься 
и развлекаться со своими сверстниками, а 
не играть с малолетства в игру под назва-
нием «большая политика» с седовласыми 
дедами и президентской охраной. Они, 
может, и неплохие люди, но каждому воз-

расту - своя компания.
Так нельзя! Потому что завтра детей, 

внуков, жен, тещ, любовниц поволокут во 
власть те, кто рангом пониже. Потому что 
цепная реакция начинается с самого вер-
ха и остановить нашествие этой саранчи 
не сможет даже самый всесильный прези-
дент. Хотя сегодня ему очень нравится вы-
глядеть царем, самодержцем, всемогущим 
волшебником в наивных глазах четырех-
летнего сына.

Так нельзя! Потому что важные госу-
дарственные мероприятия лидер страны 
не может и не должен превращать в за-
баву для своего малолетнего чада. Это не 
просто нескромно и непорядочно. Это не-
сдержанное и неприкрытое самодурство!

Так нельзя! Потому что это дискреди-
тация государства. (Не Лукашенко лично, а 
всей Беларуси). Никто не будет восприни-
мать серьезно страну, в которой министр 
обороны командует потешным войском 
перед мини-главнокомандующим, а ми-
нистр иностранных дел стоит во фрунт в 
ожидании, пока «наследник» своими ма-
ленькими ножками спустится по трапу са-
молета. Мне очень запомнилось фото из 
Бишкека. На нем Сергей Мартынов будто 
отворачивается от старшего и младшего 
Лукашенко и умоляюще смотрит в объек-
тив фотокамеры: «Не снимайте!» Сергей 
Николаевич, а слабо доложить Лукашен-
ко, что его неудержная любовь к младше-
му сыну шокирует весь мир?! И не надо 
стыдливо отводить глаза, глядя на явление 
миру белорусского правителя с наследни-
ком, надо просто объясните Лукашенко, 
что любовь, как и вера, не бывает демон-
стративной и публичной.

Несчастный  мальчик! Бедная его 
мама!

Светлана КАЛИНКИНА, 
«белорусский партизан».

Если судить о работе народных из-
бранников только по количественным па-
раметрам, то «депутатов» можно назвать 
ударниками законодательного труда. «Па-
латочники» третьего созыва рассмотрели 
более 460 различных документов, пишет 
газета «Завтра твоей страны».

Но при детальном изучении законот-
ворческой «продукции» выяснилось, что 
значительную ее часть (почти 35 состав-
ляют различные международные соглаше-
ния, которые требовалось только ратифи-
цировать. Всего за четыре года депутаты 
одобрили почти 160 таких документов.

Вообще «палаточники» третьего созы-
ва проявляли поразительное единодушие 
во взглядах и мнениях. Законопроекты, 
как правило, принимались в первом чте-
нии почти единогласно, без жарких де-
батов и даже дискуссий. А уж отклонение 
каких-либо документов было явлением 
чрезвычайно редким.

В истории «палаты представителей» 
третьего созыва было всего лишь три та-
ких случая. Так, при повторном рассмо-
трении были отклонены предложения 
Александра Лукашенко об установлении 
ответственности за отказ от предостав-
ления декларации о доходах, совминов-
ский проект закона об основах судебно-
экспертной деятельности и инициатива 
депутата Виктора Кучинского, который пы-
тался внести поправки в Закон «О Комите-
те государственного контроля РБ».

Правда, такую «несговорчивость» «де-
путаты» проявили только на самом раннем 
этапе законотворческого пути – во время 
первых двух сессий. После чего в Овальном 
зале царствовал всеобщий «одобрямс» и 
апатия. Сами «парламентарии» редко вы-
ступали инициаторами законопроектов. 
За четыре года ими были внесены четыре 
законопроекта. Вышеупомянутую ини-
циативу Виктора Кучинского отклонили, а 
три другие «продукта» депутатского зако-
нотворчества были приняты. В частности, 
«палаточники» утвердили свои поправки в 
Трудовой кодекс, изменения в документы 
по оценке стоимости объектов граждан-
ского права и приняли Закон «О государ-
ственной поддержке и государственных 

гарантиях инновационной деятельности в 
Республике Беларусь».

Остальные проекты законов разраба-
тывало правительство и администрация 
белорусского правителя. Наибольшую ини-
циативность администрация Александра 
Лукашенко проявила за эти четыре года в 
совершенствовании Уголовного кодекса 
и Кодекса административных правонару-
шений. «Депутаты» дружно голосовали за 
предложения Лукашенко по усилению от-
ветственности за коррупцию и нарушение 
правил охоты и рыболовства, за внесение 
изменений в Банковский кодекс и в зако-
нодательство по подоходному налогу с фи-
зических лиц.

Сам Лукашенко обитателей Овального 
зала особо не беспокоил. Он обращался в 
«парламент» в основном лишь для утверж-
дения проектов законов по новому бюд-
жету или отчетов по предыдущему, а также 
при необходимости проведения очеред-
ной амнистии.

Впрочем, чиновники правительства и 
администрации Александра Лукашенко 
тоже не перетруждались на законотвор-
ческой ниве. Большинство разработанных 
ими за последние четыре года норматив-
ных актов – это изменения или дополнения 
в действующие законы. Были случаи, когда 
«депутатам» одного созыва по несколько 
раз приходилось менять один и тот же за-
кон. Например, Закон «Об электросвязи», 
принятый в июне 2005 года, через 2 года 
претерпел изменения. Закон «О рекламе», 
утвержденный в апреле 2007 года, уже в 
июне 2008 года был существенно подкор-
ректирован. В некоторые акты на протя-
жении этих четырех лет парламентарии с 
подачи правительства и администрации 
Лукашенко вносили изменения более трех 
раз.

И все же этот безликий и инертный 
«парламент» останется в истории Бела-
руси. Его запомнят по одиозным законам, 
отменившим льготы, регулирующим пра-
вила орфографии белорусского языка, 
деятельность СМИ, политических партий 
и общественных объединениях. А хоро-
шими делами уходящим «депутатам», увы, 
прославиться не удалось.

30 кастрычніка спаўняецца 20 гадоў 
першай масавай акцыі ў гонар Дня памяці 
продкаў “Дзяды”, якія былі гвалтоўна разаг-
наныя. Успамінае архіёляг Валянціна Вяр-
гей. 

“Мяне вельмі ўразіла на “Дзяды” коль-
касьць людзей, якіх я ня ведала. Калі 
напярэдадні на ўтварэньні “Мартыралёгу” 
мы зьбіраліся ў касьцёле, то я там значную 
частку людзей ведала. А тут... Нават не па-
мятаю, з кім я была. Адчуваньне зараз, што я 
была адна, без знаёмых ў тым натоўпе. 

Запомніла гэтыя вялікія машыны 
з вадамётамі – гэта было ўпершыню і 
ўспрымалася вельмі сёр’ёзна. Але дзіўна, 
што страху нейкага не было. Проста натоўп 
расьсеклі гэтай “сьвіньнёй”, натоўп стаў 
больш шчыльным па баках, а потым пачаў 
разыходзіцца. Скажу нават, што ўцёкаў не 
было. Памятаю, як перайшла праз вуліцу па 
пераходзе, не ўцякала. 

Была надзея нейкая, што пачнуцца пера-
мены ў жыцьці краіны і тваім жыцьці. Што гэ-
тая магутная машына не заўсёды можа спра-
цаваць, нешта пачне адбывацца і прывядзе 
да кардынальных зьменаў. 

Тыя “Дзяды” – факт нацыянальнай 
гісторыі, разуменьня сябе як народу, бе-
ларускага народу. І можа быць яшчэ раз-
уменьне таго, што тыя савецкія ўлады, як і 
пасьлясавецкія, абсалютна не ўспрымаюць 
тое, што зьвязана з нацыянальнымі 
традыцыямі, з адраджэньнем народу”. 

Алег Грузьдзіловіч.

«Тыя “Дзяды” –
факт нацыянальнай гісторыі, 
разуменьня сябе як народу»


